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Rada Miejska w Brzeszczach 
Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 
KRM.0012.4.2.2024 

Portal Mieszkańca 

Protokół nr 2/2024 
posiedzenia Komisji Edukacji i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Brzeszczach z dnia 3 września 2024 r. 
< w godz. 15.30 – 18.30 > 

Posiedzenie komisji odbyło się w dniu 3 września 2024 r. o godz. 15.30 w sali sesyjnej Urzędu Gminy 
w Brzeszczach. 
W posiedzeniu wzięło udział 5 członków komisji: 

1. Mirosław Boroń 
2. Bogusława Dudzic  
3. Agnieszka Oleś 
4. Danuta Socha 
5. Jacek Wawro 

Posiedzenie otworzył i prowadził przewodniczący Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Mirosław 
Boroń. 

Osoby zaproszone: 

1. Anna Rusin – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych  
2. Ewelina Szczerbowska – Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 1 w Przecieszynie 
3. Alicja Rochowiak – Zając - – Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 2 w Zasolu  
4. Urszula Bandoła - – Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 3 w Skidziniu  
5. Krystyna Wrona - – Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 4 z oddziałami 

integracyjnymi  w Brzeszczach 
6. Iwona Matusik – Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 5 w Brzeszczach  
7. Bernarda Bąk - – Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 6 w Jawiszowicach  
8. Celina Korczyk - – Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Brzeszczach   

Kworum: udział 5 członków komisji - kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Przewodniczący posiedzenia komisji Mirosław Boroń przedstawił porządek obrad komisji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2024/2025. 
4. Projekty organizacyjne placówek oświatowych. 
5. Przyjęcie protokołu 1/2024 z dnia 1 czerwca 2024 r. 
6. Sprawy bieżące. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad 2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Komisja nie wniosła uwag, propozycji do porządku obrad. 
Głosowano w sprawie: przyjęcie porządku obrad 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (5) Mirosław Boroń, Bogusława Dudzic, Agnieszka Oleś, Danuta Socha, Jacek 
Wawro 
NIEOBECNI (0)  
Komisja przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Ad 3. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2024/2025. 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Mirosław Boroń przywitał członków komisji, 
radnych Sławomira Drobnego oraz Stanisława Pastuszkę, Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych Annę Rusin, Dyrektorów Zespołów Szkolno – Przedszkolnych w Gminie Brzeszcze oraz 
Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Brzeszczach Celinę Korczyk.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Anna Rusin  przedstawię Państwu na sam 
początek materiały, które przygotował Wydział Edukacji i Spraw Społecznych dotyczące 
przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2024/2025. 
Chciałam również zaznaczyć, że przed Zespołem Szkolno – Przedszkolnym nr 5 w Brzeszczach 
ogromne zmiany polegające na przeniesieniu uczniów ze szkoły przy ul. Lipowej na ul. Mickiewicza. 
Trwają jeszcze prace końcowe, ale szkoła wygląda naprawdę imponująco.  
 
Baza Oświatowa: 
Lp. Nazwa placówki Liczba sal dydaktycznych  

w poszczególnych 
placówkach 

Powierzchnia (w m2) 

Powierzchnia 
użytkowa 
wewnątrz 
budynku 

Nieruchomości gruntowej 

1. Przedszkole Publiczne  
w Przecieszynie 

2 123 m2 1 570 m2 

2. Przedszkole Publiczne  
w Zasolu 

2 417,33 m2 401 m2 

3. Przedszkole Publiczne  
w Skidziniu 

2 236,0 m2 478,90 m2 

4. Przedszkole nr 1  
„Pod Kasztanami” 

5 762 m2 4493 m2 

5. Przedszkole nr 2  
z oddziałami integracyjnymi 

„Słoneczko” 

6 951,3 m2 2184 m2 

6. Przedszkole nr 3 „Żyrafa” 7 1389,5 m2 3718 m2 
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7. Przedszkole nr 4 „Pod Tęczą”  
w Jawiszowicach 

5 877,80 m2 5 098,00 m2 

 RAZEM: 29 4 756,93 m2 17 942,90 m2 

Lp. Nazwa placówki Liczba sal dydaktycznych  
w poszczególnych 

placówkach 

Powierzchnia 
(w m2) 

Powierzchnia 
użytkowa wewnątrz 

budynku 

Nieruchomości 
gruntowej 

1. Szkoła Podstawowa  
w Przecieszynie 

8 625,74 m2 2762 m2 

2. Szkoła Podstawowa  
w Zasolu 

6 428,22 m2 200,50 m2 

3. Szkoła Podstawowa  
w Skidziniu 

7 1 653,90 m2 10 977,10 m2 

4. Szkoła Podstawowa  
nr 1  
z Oddziałami Integracyjnymi w 
Brzeszczach 

24 4 922,10 m2 8 594 m2 

5. Szkoła Podstawowa  
nr 2  
w Brzeszczach  
im. Mikołaja Kopernika  
w Brzeszczach 

 

ul. Mickiewicza – 19 sal 3 697,50 m2 12 425 m2 

ul. Lipowa – 22 sale 3 574 m2 16 475 m2 

6. Szkoła Podstawowa 
w Jawiszowicach 
im. K.I Gałczyńskiego 

16 2 809,40 m2 7 186 m2 

 RAZEM: 102 17 710,86 m2 58 619,60 m2 

 

WOLNE MIEJSCA W PRZEDSZKOLACH WG.STANU na 30.08.2024 r. 
Przedszkole nr  1 „Pod Kasztanami” w Brzeszczach ul. Sienkiewicza  4 
grupa 3-latki- 5 miejsc 
grupa 5-latki- 2 miejsca  
 grupa 6-latki- 4 miejsca  
 
Przedszkole nr  2 „Słoneczko” z Oddziałami Integracyjnymi w Brzeszczach ul. Narutowicza 6 
grupa 3-latki-1 miejsce  
grupa 4-latki- 4 miejsca 
grupa 5-latki- 1 miejsce 
grupa 6-latki-4 miejsca 
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Przedszkole nr 3 „Żyrafa”  w Brzeszczach ul. Kazimierza Wielkiego 38 
grupa 3-latki- 8 miejsc 
grupa 4-5-latki- 9 miejsc 
 
Przedszkole w Przecieszynie ul. Wyzwolenia 54 a 
grupa 3-4-latki- 1 miejsce 
grupa 4-5-latki- 3 miejsca 
 
Przedszkole w Skidziniu  ul. Oświęcimska 39  
grupa 3-4-latki- 4 miejsca 
grupa 5-6-latki- 1 miejsce 
Przedszkole w Zasolu ul. Kostka Jagiełły 8 
grupa 3-4-latki- 7 miejsc 
grupa  4-5-latki-1 miejsce 

 

 

 

Rodzaj zajęć przedszkola 
(liczba 

wychowanków) 

szkoły  
(liczba uczniów) 

Ogółem 

logopedyczne 65 70 135 

korekcyjno - kompensacyjne 1 80 81 

socjoterapeutyczne 0 5 5 

rewalidacyjne 23 42 65 

dydaktyczno -wyrównawcze 0 332 332 

koła zainteresowań 34 409 443 

gimnastyka korekcyjna 1 106 107 

terapeutyczne 8 92 100 

RAZEM: 132 1136 1268 
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Rodzaj 
niepełnosprawności 

Liczba uczniów 

w 
przedszkolach 

w szkołach 

niesłyszący 0 0 

słabosłyszący 0 5 

niewidomi 0 0 

słabowidzący 1 9 

z niepełnosprawnością 
ruchową, w tym z afazją 

18 10 

niepełnosprawność 
intelektualna w stopniu 
lekkim 

0 16 

niepełnosprawność 
intelektualna w stopniu 
umiarkowanym lub 
znacznym 

0 1 

z autyzmem, w tym z 
zespołem Aspergera 

9 26 

z niepełnosprawnością 
sprzężoną 

4 15 

niedostosowanie społecznie 0 0 

zagrożeni niedostosowaniem 
społecznym 

0 5 

RAZEM: 32 87 
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Nauczanie indywidualne/ Indywidualny program edukacyjno -terapeutyczny 
 

Rodzaj zajęć przedszkole  
(liczba 

wychowanków) 

szkoła 

(liczba uczniów) 

ogółem 

Liczba 
uczniów 

Liczba 
godzin 

Nauczanie 
indywidualne 

0 2 2 14 

Indywidualny 
program 

edukacyjno -
terapeutyczny 

25 21 46 23 

 
 
 
 
 
 
 

Forma zajęć przedszkole  
(liczba 

wychowanków) 

szkoła 

(liczba 
uczniów) 

Ogółem 

Liczba 
uczniów 

Liczba godzin 

Rewalidacja 
indywidualna w 

szkole 

31 81 112 207 

Rewalidacja 
indywidualna w 

domu ucznia 

0 3 3 15 

Zajęcia  
z 

tyflopedagogiem 

2 14 16 24 

Zajęcia 
logopedyczno - 
rewalidacyjne 

25 9 34 41 
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Zajęcia Wczesnego Wspomagania Rozwoju Dziecka w placówkach oświatowych Gminy 
Brzeszcze 

 

Miejsce 
realizacji 

zajęć 

Liczba dzieci Liczba godzin 
tygodniowo 

Przedszkole 
"Pod 

Kasztanami" 

11 11 

Przedszkole 
Słoneczko 

19 19 

Przedszkole 
Żyrafa 

3 3 

RAZEM: 33 33 

 

 

Rodzaj zajęć przedszkola 
(liczba 

wychowanków) 

szkoły  
(liczba uczniów) 

Ogółem 

logopedyczne 65 70 135 

korekcyjno - kompensacyjne 1 80 81 

socjoterapeutyczne 0 5 5 

rewalidacyjne 23 42 65 

dydaktyczno -wyrównawcze 0 332 332 

koła zainteresowań 34 409 443 

gimnastyka korekcyjna 1 106 107 

terapeutyczne 8 92 100 

RAZEM: 132 1136 1268 
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Łączna liczba dzieci z orzeczeniami i opiniami w przedszkolach 

 

Lp. Nazwa placówki Liczba dzieci z 
orzeczeniem PPP* 

Liczba dzieci  
z opiniami 

z poradni PP** 

1. Przedszkole 
Publiczne  

w Przecieszynie 

1 2 

2. Przedszkole 
Publiczne  
w Zasolu 

1 2 

3. Przedszkole 
Publiczne  

w Skidziniu 

0 3 

4. Przedszkole nr 1  
„Pod Kasztanami”  

w Brzeszczach 

9 4 

5. Przedszkole nr 2  
z oddziałami 

integracyjnymi 
„Słoneczko”  

w Brzeszczach 

14 21 

6. Przedszkole  
nr 3 „Żyrafa”  

w Brzeszczach 

4 3 

7. Przedszkole  
nr 4 „Pod Tęczą”  
w Jawiszowicach 

4 3 

 RAZEM: 33 38 
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Łączna liczba dzieci z orzeczeniami i opiniami w szkołach podstawowych 

 

Lp. Nazwa placówki Liczba dzieci z 
orzeczeniem PPP* 

Liczba dzieci  
z opiniami 

z poradni PP** 

1. Szkoła Podstawowa  
w Przecieszynie 

3 15 

2. Szkoła Podstawowa  
w Zasolu 

3 9 

3. Szkoła Podstawowa  
w Skidziniu 

7 15 

4. Szkoła Podstawowa 
nr 1  
w Brzeszczach 

41 47 

5. Szkoła Podstawowa 
nr 2  
w Brzeszczach 

 

15 79 

6. Szkoła Podstawowa 
w Jawiszowicach 

19 43 

 RAZEM: 88 208 

 

Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Brzeszczach Celina Korczyk poradnia 
Psychologiczno – Pedagogiczna jest jednostką, która podlega pod Powiat Oświęcimski. Zakres 
działania w ostatnich latach ograniczał się tylko do Gminy Brzeszcze, natomiast obecnie pod swoją 
opieką mamy też Rajsko i Harmęże. Według danych z ubiegłego roku szkolnego do poradni przynależy 
750 osób, ilość wydanych orzeczeń o potrzebach kształcenia specjalnego to 38. Według 
rozporządzenia niepełnosprawności, na które  można wydać orzeczenie to: wzrok, słuch, afazja, 
niepełnosprawność intelektualna, Autyzm, Asperger, ruch. Nasza poradnia wydaje orzeczenia na ruch 
i niepełnosprawność intelektualną. Za resztę orzeczeń odpowiada poradnia w Oświęcimiu, która ma 
specjalistów w tym zakresie, aby wydać taki rodzaj orzeczenia, który nadawany jest decyzją 
administracyjną. W przypadku Autyzmu i Aspergera diagnozuje Psychiatra. Nauczanie  indywidualne, 
też wymaga wydania orzeczenia. Są to przypadki, w których stan zdrowia uniemożliwia lub znacznie 
utrudnia uczęszczanie do szkoły. Na podstawie oświadczenia lekarskiego wydaje się takie orzeczenie. 
I jeszcze są opinie o potrzebie wczesnego wspomagania rozwoju, ideą wydania takiej opinii jest 
wyrównanie deficytów w wieku przedszkolnym, aby wyrównać szanse u dzieci w momencie pójścia 
do szkoły. Jeżeli dziecko jest niepełnosprawne ruchowo lub intelektualnie, bądź jeżeli jest afazja to 
wtedy wydajemy opinię, która upoważnia dzieci do WWR  czyli wczesnego wspomagania rozwoju. 
Można taką opinię realizować w placówce, jeżeli są do tego specjalnie wykwalifikowane kadry i 
zasoby. Rodzic również może realizować tą opinię we własnym zakresie w innej placówce. Kształcenie 
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specjalne pociąga za sobą zawsze zajęcia rewalidacyjne, które są obowiązkowe plus inne formy 
pomocy psychologiczno – pedagogicznej. Może być dziecko niepełnosprawne ruchowo lub 
intelektualnie, które ma bardzo dużą wadę wymowy może mieć zajęcia z logopedą. Podsumowując 
orzeczenia są decyzjami administracyjnymi, wydaje je zespół składający się z psychologa, pedagoga, 
logopedy oraz lekarza. Na rozpatrzenie wniosku mamy miesiąc, w przypadku indywidualnym, gdzie 
jest choroba mamy dwa tygodnie. Dokument jest kierowany do szkoły i organizacja leży po stronie 
dyrektora placówki. Jeżeli chodzi o opinię, to wydaje się je z różnych powodów. Ilość wydanych opinii 
do szkół to 137, a ilość wydania zaświadczeń dla lekarzy to 158. Dzieci do 3 roku życia – 149, 
przedszkolnych – 275, szkoły podstawowe 288, szkoły ponad podstawowe 46, studenci – 2.  
Najczęściej zgłaszane problemy, z którymi zgłaszają się pacjenci to opóźnienia w rozwoju 
psychoruchowym, problemy wychowawcze, trudności szkolne, opóźnienie rozwoju mowy i wady 
wymowy, obniżone napięcie mięśniowe, obniżona sprawność ruchowa, zaburzone relacje rodzinne, 
obniżony nastrój, depresja, samookaleczenia, które nasiliły się po pandemii.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Brzeszczach Danuta Socha zapytała czy wystarczy zgłosić się do 
poradni psychologiczno – pedagogicznej i taka osoba zostanie już prawidłowo skierowana, aby 
otrzymać diagnozę? Interesuje mnie również jak wygląda przydzielenie nauczyciela wspomagającego.  
Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Brzeszczach Celina Korczyk odpowiedziała, że 
jeżeli chodzi o nauczyciela wspomagającego to leży to w kompetencji dyrektora. Według przepisów 
uczniowie z Aspergerem, Autyzmem bądź z sprzężoną niepełnosprawnością z definicji dostają 
nauczyciela współorganizującego kształcenie.  Pozostałe dzieci za zgodą organu prowadzącego, 
chyba, że jest to klasa integracyjna. Są to kompetencje dyrektora szkoły, w które ja nie ingeruję.  
Radna Agnieszka Oleś zapytała o pomoc dla dzieci, które po pandemii cierpią na depresję i się 
okaleczają. Czy wszystkie dzieci otrzymują pomoc, czy monitorowane są rodziny, w których dochodzi 
do takich sytuacjach? 
Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Brzeszczach Celina Korczyk zaznaczyła, że do 
Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Brzeszczach zgłoszenie jest dobrowolne. Dziecko musi być 
zgłoszone przez rodzica. Szkoła może zasygnalizować rodzicom problem, w związku z niepokojącym 
zachowaniem. Jesteśmy w dobrej sytuacji, ponieważ mamy psychiatrę ufundowanego z Gminy 
Brzeszcze, który przyjmuje w naszej przychodni w poniedziałki. Koszt wizyty prywatnej to ok. 400 – 
800 złotych, więc sam koszt takiej wizyty potrafi odstraszyć. Jeżeli występują tendencje samobójcze 
to wizyta u psychiatry jest konieczna. My jesteśmy pierwszym frontem, który ocenia czy wizyta u 
psychiatry jest potrzebna. Oczywiście jeżeli dochodzi do samookaleczania to raz, że jest jakiś problem, 
dwa czasami też jest to modne i dzieci w Internecie wynajdują takie treści wymieniając się 
doświadczeniem. Tak jak wspomniałam na początku wszystko zależy od rodzica i jego dobrej woli. 
Jeżeli rodzic wyrazi zgodę na kontakt ze szkoła, to możemy to przekazać. Często nauczyciele 
wychowania fizycznego widzą podczas zajęć, że dochodzi do nieprawidłowości. Natomiast jeżeli 
rodzice, nie są zainteresowani naszą pomocą, to my też nie możemy ich do tego zmusić. 
Dyrektor ZSP nr 6 Bernarda Bąk dodała, że dzieci, okaleczają się często w miejscach których nie 
widać, o takich rzeczach alarmują koledzy i koleżanki okaleczającego się dziecka. Zdarza się, że 
prosimy do szkoły rodzica na rozmowę i ten rodzic się wypiera, że problem nie występuje. Kierujemy 
wtedy dziecko do pedagoga lub psychologa, ale bywa tak, że rodzice sobie tego nie życzą. Niestety 
szkoła nie możemy zadecydować za rodzica. 
Dyrektor ZSP nr 3 Urszula Bandoła zaznaczyła, że w takiej sytuacji szkoła może to zgłosić do sądu 
rodzinnego. Tylko tyle. Szkoły zatrudniają pedagogów, psychologów, którzy monitorują zachowania 
uczniów według procedury. Nie możemy też wykraczać poza nasze kompetencje. Nikt nie lubi się 
przyznawać do problemów w swojej rodzinie. Natomiast w naszej gminie, można tą pomoc uzyskać. 
Przewodniczący Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Mirosław Boroń zapytał jak długo trzeba 
czekać na wizytę u psychiatry dziecięcego?  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Anna Rusin odpowiedziała, że aby skorzystać z 
pomocy psychiatry, trzeba się umówić przez Panią Barbarę Chrząszcz -  Noworytę zainteresowanie 
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jest coraz większe. Czasami trzeba poczekać pół roku na taką wizytę. Natomiast jeżeli sprawa jest 
pilna, dzieje się coś złego to wówczas prosimy o najszybszy możliwy termin.  
Radna Bogusława Dudzic zapytała czy szkoły organizują akcje uświadamiające dla rodziców aby 
zwrócić uwagę na problemy dzieci? Ewentualnie czy szkoły przygotowują broszury, z których rodzice 
mogliby uzyskać informacje, gdzie się zgłosić jeżeli pojawią się wyżej wymienione problemy.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Anna Rusin odpowiedziała, że to świetny pomysł. 
Niestety wiąże się to z dodatkowymi kosztami, których dyrektorzy nie mają ujętych w swoich 
budżetach.  
Dyrektor ZSP nr 3 Urszula Bandoła dodała, że starają się przekazywać takie informacje przez 
mobiDziennik, który jest świetnym narzędziem do kontaktu z rodzicem. Jeżeli jest taka potrzeba, 
staramy się z psychologiem przychodzić do klas podczas zebrań z rodzicami. 
Dyrektor ZSP nr 5 Iwona Matusik warto dodać, że jeżeli organizujemy ogólne zebrania z rodzicami w 
kwestiach bezpieczeństwa, cyberprzestępczości to rodzice nie przychodzą – swoją nieobecność 
tłumaczą tym, że wszystkie informacje mogą znaleźć w mobiDzienniku. 
Radna Bogusława Dudzic zapytała jakie warunki trzeba spełniać, żeby być szkoła integracyjną?  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Anna Rusin odpowiedziała, że jest to unormowane 
uchwałą o sieci szkół. Kiedyś na terenie Gminy Brzeszcze powstały szkoły z oddziałami integracyjnymi 
przeznaczone dla dzieci specjalnej troski. Wówczas nie było tak dużej ilości dzieci jak teraz. To rodzic 
ma prawo wyboru placówki, staramy się kierować do odpowiednich szkół, ale decyzję podejmują 
rodzice, którzy czasami się wstydzą, bądź uważają, że nie ma takiej potrzeby.  
Radny Stanisław Pastuszka zapytał czy procedura zgłoszenia do sądu rodzinnego wygląda tak samo 
jak w przypadku sądów powszechnych, czy odbywa się to w przyspieszonym trybie?  
Dyrektor ZSP nr 3 Urszula Bandoła odpowiedziała, że rolą szkoły jest tylko zgłoszenie. Nikt nas nawet 
o nic nie pyta, a moglibyśmy wiele powiedzieć. Natomiast rodzice widząc nasze zgłoszenie często 
mają do nas pretensje.  
Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Brzeszczach Celina Korczyk chciałam dodać, że 
jeżeli występuje zagrożenie zdrowia lub życia to są rozpatrywane nawet anonimowe zgłoszenia, co 
wiąże się z wizytą kuratora.  
Radny Jacek Wawro zapytał czy nadal obowiązuje program laptop dla każdego ucznia czwartej klasy i 
proszę o opowiedzenie o tym programie. Rodzice są zainteresowani tym tematem.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Anna Rusin odpowiedziała, że program nie będzie 
realizowany.  

Ad 4. Projekty organizacyjne placówek oświatowych. 

 
Radny Jacek Wawro zapytał dyrektorów jak wyglądają trwające remonty/inwestycje oraz jakie są 
potrzeby w szkołach na terenie Gminy Brzeszcze.  
Dyrektor ZSP nr 2 Alicja Rochowiak – Zając jesteśmy we wspólnym projekcie z ZSP nr 5 i do póki tam 
inwestycja się nie zakończy to w naszej szkole również. Można powiedzieć, że prace wyszły już na 
zewnątrz. W szkole to co miało być zrobione, a mianowicie wymiana oświetlenia, grzejników, kotła na 
gazowy, malowanie. Zostało tylko wykończenie elewacji, opaski wokół budynków, remont tarasów. 
Mamy informację, że za dwa tygodnie remont się zakończy. Oddaną mamy do użytku tą część, gdzie 
była przebudowa, czyli adaptacja mieszkania na cele szkolne oraz przedszkolne natomiast 
termomodernizacja całej reszty trwa. Na szczęście na terenie szkoły prace zostały zakończone, więc 
nic nie będzie zakłócać procesu edukacji.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Anna Rusin chciałam dodać, że został już 
podpisany aneks do umowy zgodnie, z którym prace zakończą się 20 września 2024 r.  
Dyrektor ZSP nr 2 Alicja Rochowiak – Zając jeżeli chodzi o oczekiwania, to zostały remonty, które nie 
były ujęte w projekcie i w moim przypadku na pewno byłby to remont łazienek, który nie znalazł się w 
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projekcie.  
Radny Jacek Wawro zapytał ile jest oddziałów w szkole w Zasolu? 
Dyrektor ZSP nr 2 Alicja Rochowiak – Zając odpowiedziała, że w szkole jest 7 oddziałów. Do szkoły 
uczęszcza 82 uczniów, a do przedszkola 56. Najmniej liczna klasa to 9 uczniów, a najwięcej to 16. 
Mamy problem ze znalezieniem psychologa, cały czas trwa nabór. To tyle z mojej strony.  
Dyrektor ZSP nr 4 Krystyna Wrona: Zespół Szkolno – Przedszkolny nr 4 z oddziałami integracyjnymi 
liczy 534 z czego w szkole podstawowej 428 w tym 8 uczniów z Ukrainy. Ilość oddziałów 23 w tym 
integracyjnych jest 8, gdzie jest jeden nauczyciel współorganizujący. Ilość nauczycieli 
współorganizujących proces kształcenia to 9 klas, gdzie są pojedyncze osoby, którym trzeba 
współorganizować naukę. Klas ogólnych bez wspomagania jest 6. Objętych uczniów pomocą 
psychologiczno – pedagogiczną jest 41 zgodnie z wydanymi orzeczeniami przez poradnię. Natomiast 
samych zajęć rewalidacyjnych jest 83, w czym jeden uczeń ma potrójne sprzężenie, czyli ma 3 zajęcia 
rewalidacyjne, które trwają 60 minut. Jedna uczennica również wymaga zajęć rewalidacyjnych, do 
której jeżdżą nauczyciele, oligofrenopedagog i fizjoterapeuta. Zajęcia rewalidacyjne to odrębne 
zajęcia organizowane dla uczniów posiadających orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego, 
wydane ze względu na niepełnosprawność. Z założenia mają na celu usprawnianie zaburzonych 
funkcji rozwojowych i intelektualnych. Jeżeli chodzi, o remont łazienek, to odbył się przetarg. Do 
remontu jeszcze nie doszło. To co mnie niepokoi to kosztorys na remont dachu. Po ostatniej 
zawierusze mamy dziurę w dachu. Leje się do środka, ściany są nabrzmiałe, a było malowane. Czekam 
cierpliwie, a potrzeb jest dużo. Przydałoby się zmienić meble w klasach, dołożyć ławeczki.  
Dyrektor ZSP nr 1 w Przecieszynie Ewelina Szczerbowska do mojej szkoły uczęszcza 81 uczniów. 
Najmniej liczna klasa ma 9 uczniów, a najwięcej to 14. Ósmej klasy w tym roku nie ma. W przyszłym 
roku będziemy się borykać z problemem braku pomieszczenia na jedną klasę. Jedno pomieszczenie 
zajmuje organizacja gminna. Mam nadzieję, że jeżeli uda się wyremontować sołtysówkę, to miejsce 
się znajdzie. W tym roku nie uczęszcza żaden uczeń z Ukrainy. Jeżeli chodzi o ilość orzeczeń to mamy 
5 w szkole, a jedno w przedszkolu. Mamy dwóch nauczycieli współorganizujących dla dwóch uczniów. 
Ilość opinii to 15 i 4 są w trakcie. Najwięcej opinii to dysleksja, problemy społeczne, młodzieżowe. 
Ruchu kadrowego w tym roku nie było, poza basenem i doradztwem zawodowym. Specjaliści 
wymagani zgodnie z rozporządzeniem to psycholog, pedagog, logopeda oraz Pani do zajęć 
kompensacyjno – korekcyjnych. Są to nauczyciele, którzy przy okazji uczą innego przedmiotu. Cieszę 
się, że mamy tych specjalistów. Wydaje się, że w małej szkole jest mniej problemów, ale to 
nieprawda. Napotykamy wiele problemów i staramy się otoczyć jak najlepszą opieką naszych 
uczniów. Generalny remont był w 2019 r. dzisiaj był przegląd z UG, zostaliśmy pochwaleni, że szkoła 
jest zadbana i zachowana w niemalże idealnym stanie. Dzięki wsparciu gminy udało się nam naprawić 
dach, a z ubezpieczenia udało się pozyskać pieniądze i odświeżyć zalane ściany. Mamy duże wsparcie 
z lokalnych organizacji. Wielkie podziękowania dla Strażaków i Pana Sołtysa, za co jestem bardzo 
wdzięczna.  
Dyrektor ZSP nr 3 w Skidziniu Urszula Bandoła jeżeli chodzi o rozpoczęcie roku szkolnego mieliśmy, 
kilka problemów w związku z burzą. Udało nam się poradzić wspólnie z Paniami sprzątającymi i 
naszymi mężami. Nie było wtedy Pana konserwatora, który i tak ma tylko 4 godziny w tygodniu. 
Wszyscy się bardzo staramy, mamy pomalowane klasy, pokój nauczycielski, parapety, kwiaty rosną. 
Dzieci rozpoczęły naukę w świetnych humorach. Mam wspaniałą kadrę nauczycielską oraz wszystkich 
specjalistów, z czego się bardzo cieszę. Szkoła jest zadbana z zewnątrz jak i w środku. Bardzo dziękuję, 
za wsparcie Pani Naczelnik, często się spotykamy, rozmawiamy. Uważam, że współpraca jest 
wzorowa. Korzyści z tak dobrej współpracy płyną w szczególności do naszych uczniów. Najmniejsza 
klasa ma 8 osób, a najwięcej 20. Mamy też w tym roku ósmą klasę. W jednej klasie mamy trzy 
orzeczenia, ale wszystko dobrze funkcjonuje. W klasie jest tak jak w życiu. Musi być ktoś słaby, średni 
i najlepszy – jak jest równowaga da się zadbać o wszystkich.  
Dyrektor ZSP nr 5 w Brzeszczach Iwona Matusik: Zespół Szkolno – Przedszkolny nr 5 w Brzeszczach 
jest najbardziej liczną placówką w Gminie Brzeszcze. Mamy 779 uczniów w 38 oddziałach. Szkoła 



Strona 13 z 14 
 

podstawowa to 532 uczniów I 25 oddziałów. W Przedszkolu Słoneczko 107 dzieci w 6 oddziałach, 
natomiast w Przedszkolu Żyrafa 140 dzieci w 7 oddziałach. Wśród tych dzieci jest 24 dzieci z Ukrainy. 
W całym zespole mam 35 orzeczeń, w szkole podstawowej – 16, w słoneczku – 15 , w żyrafie – 4. 
Rodzice mając do wyboru przedszkole z oddziałami integracyjnymi, które znajduje się w jednym 
ogródku wybierają również przedszkole, które tych oddziałów nie posiada. Jeżeli chodzi o opinię to 
mamy 85, w szkole 83, a w przedszkolu 2. Nauczycieli współorganizujących naukę jest 14, a w 
przedszkolach po jednym. Mam również wolny wakat jeżeli chodzi o psychologa. Na razie nie ma 
chętnych. Mam cały czas nadzieję, że ktoś się pojawi. Pozostali specjaliści to logopedzi, pedagog 
specjalny w przedszkolach, a w szkole mamy 2 pedagogów oraz specjalistów. Ciekawostką jest moda 
na gimnastykę korekcyjną, w zeszłym roku były to dwie grupy po 15 osób. W tym roku pewnie też ten 
rodzaj zajęć będzie cieszył się zainteresowaniem. Jeżeli chodzi o potrzeby, z racji wakacyjnych 
dyżurów w wakacje w oby dwóch przedszkolach, będę wnioskować o klimatyzację bądź rolety, dzięki 
którym pomieszczenia nie będą się nagrzewać, ponieważ w tym roku temperatury sięgały zenitu.  
Zakończenie rozbudowy szkoły, przedłużyło się ze względu na dodatkową wymianę dachu. W 
podziemiach kończą się prace, mamy sukces, ponieważ przy ostatniej ulewie nas nie zalało. Mam 
nadzieję, że 1 października wszyscy będziemy w nowej szkole przy ulicy Mickiewicza. Wtedy Państwa 
zapraszam, żeby zobaczyć efekty.  
Radny Stanisław Pastuszka zapytał czy nie będzie problemu z lekcjami wychowania fizycznego?  
Dyrektor ZSP nr 5 w Brzeszczach Iwona Matusik odpowiedziała, że Zespół Szkolno – Przedszkolny ma 
bardzo duże zaplecze, aby zorganizować dzieciom zajęcia. Jesteśmy w posiadaniu boiska 
wielofunkcyjnego oraz placu zabaw. Na szczęście w niedalekiej odległości jest wspaniały park w 
którym znajduje się orlik. Zajęcia wychowania fizycznego mogą być organizowane w rozmaity sposób. 
Myślę, że sprostamy temu wyzwaniu.  
Dyrektor ZSP nr 6 w Jawiszowicach Bernarda Bąk dane, które przedstawię są z 1 września br., mamy 
21 orzeczeń, z czego 17 w szkole a 4 w przedszkolu. Z tego wynika 38 godzin rewalidacji i 4 godziny 
socjoterapii. 13 uczniów wymaga nauczyciela współorganizującego, 7 uczniów z zespołem Aspergera 
oraz 5 uczniów z niepełnosprawnością sprzężoną. Na 13 uczniów mamy zatrudnionych nauczycieli  na 
187 godzin w szkole, 45 w przedszkolu. Niestety to nie zaspakaja wszystkich potrzeb. Dzisiaj niestety 
jeden nauczyciel od nas odszedł i zostaliśmy z wolnym wakatem. Mamy 46 uczniów z opiniami w 
szkole i 4 w przedszkolu, są to zajęcia logopedyczne, korekcyjno – kompensacyjne rozwijające 
umiejętność uczenia się, zajęcia integracji sensorycznej, dydaktyczno – wyrównawcze rozwijające 
trening umiejętności społecznych, terapia ręki,  zindywidualizowana ścieżka kształcenia rozwijające 
kompetencje emocjonalno – społeczne, gimnastyka korekcyjna. Tych zajęć jest cała masa, godzin jest 
dużo. Rewalidacji nie można łączyć, każde dziecko musi mieć osobno zajęcia, co jest związane z 
finansami. Jeżeli chodzi o przygotowanie do nowego roku, to ruszyliśmy dzisiaj i wszystko działa. 
Natomiast z potrzeb, to systematycznie zalewa nam piwnicę i wybija studzienkę w kotłowni w 
przedszkolu. Na szczęście, Pan konserwator mieszka nieopodal i przy każdym deszczu pojawia się w 
przedszkolu i pompuje wodę z piwnicy. Niestety wilgną ściany, co wiąże się z tym, że osuszacze 
powietrza muszą być cały czas włączone. Mamy cudowny ogród zimowy, z którego nie możemy 
korzystać, ponieważ latem jest w nim bardzo gorąco, a w zimie lodowato. Najlepiej byłoby założyć 
tam klimatyzację. W szkole największą potrzebą jest remont dachu. Na strychu są postawione 
wiaderka. Problem tkwi w tym, że aby naprawić dach, trzeba zdjąć fotowoltaikę. Może się kiedyś uda, 
ale wiąże się to z ogromnym kosztem. Przydałoby się również wyremontować łazienki. Na szczęście, 
nasze potrzeby nie kolidują z edukacją dzieci, nie zalewa nam klas i pod tym względem wszystko jest 
w porządku. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Mirosław Boroń podziękował za wyczerpujące 
informację. Wiele się nauczyliśmy, dowiedzieliśmy i myślę, że na pewno je wykorzystamy. Pozostaje 
mi życzyć szczęśliwego nowego roku szkolnego!  
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Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu 1/2024 z dnia 3 czerwca 2024 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (5) Mirosław Boroń, Bogusława Dudzic, Agnieszka Oleś, Danuta Socha,  
Jacek Wawro 
NIEOBECNI (0)  
Komisja przyjęła plan pracy na 2024 r.  
 
Ad 4. Sprawy bieżące 

Radna Agnieszka Oleś zaproponowała, aby odwiedzić wszystkie szkoły w Gminie Brzeszcze. 
Moglibyśmy zobaczyć problemy o których wspomniały Panie dyrektorki.  
Przewodniczący Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Mirosław Boroń odpowiedział, że postara się 
przychylić do prośby Pani radnej. Możemy to ująć w planie pracy na 2025 r.  

 
 
Ad 5. Zamknięcie posiedzenia 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad i braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący komisji zamknął 
posiedzenie o godz. 18:30. 

  

                               Przewodniczący 
                                                               Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

     /-/  Mirosław Boroń 

 

Raport głosowań                                              

Przygotowała:  
Ewa Borowicz, Kancelaria Rady Miejskiej 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 

Protokół został przyjęty przez komisję w dniu 4 lutego 2025 r. 


